
Zápis č. 43/(20-23) 289 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT 

konaného 14. listopadu 2023, 14:30 hodin 
v zasedací místnosti děkanátu FCH VUT v Brně, Purkyňova 464/118 – E517 

 
Přítomni: Adamczyková, Diviš, Kalina, Komendová, Kouřilová, Krouská, Lindovský, Obruča, 

Pilátová, Pořízka, Přikryl, Smilek, Vacula, Zahrádka  
Omluveni:    Sedláček 
Hosté:    Hladík, Vala, Vašinová Galiová (část) 

Program: 
1. Zahájení zasedání 
2. Informace od vedení FCH VUT 
3. Různé 
 
AD 1) Zahájení zasedání 
Předseda AS FCH přivítal přítomné a zahájil zasedání. Dotázal se, zda má někdo připomínky 
k programu. Připomínky nikdo nemá; proběhlo hlasování o navrženém programu: 
Hlasování:  
 Pro:   14 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
Program dnešního zasedání AS FCH bude probíhat dle zaslaného programu. 
 
Zápis ze zasedání č. 288 byl členům Akademického senátu zaslán; drobné připomínky byly 
zapracovány. 
Hlasování:  
 Pro:   14 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
Zápis ze zasedání č. 288 byl schválen. 
 
 
AD 2) Informace od vedení FCH VUT 
Děkan FCH se z dnešního jednání omlouvá; informuje prof. Vala: 

• Proběhla návštěva v rámci hodnocení ISAB – poděkoval všem, kteří se podíleli na 
přípravě materiálů a zabezpečení prohlídky fakulty.  Oficiální zpráva zatím není 
k dispozici, nicméně dílčí zpětná vazba zazněla na závěrečné schůzce. Stručně lze 
shrnout tak, že mezi největší pozitiva VUT patří přístrojové vybavení a motivace 
pracovníků. Naopak, jako na slabou stránku je nahlíženo na fakt, že i prostředí uvnitř 
univerzity je vnímáno jako soutěžní, dále zazněla kritika na proces přijímání 
pracovníků (měl by být více mezinárodní), složitý systém financování, dublování 
infrastrukturního vybavení a z toho plynoucího nižšího využití; dále členové ISAB vidí 
prostor ke zlepšení v oblasti komunikace uvnitř univerzity, zvýšení povědomí o 
směřování VUT a zvýšení důrazu na excelenci. 
Jakmile bude zpráva k dispozici vedení, budou konkrétněji informováni také 
akademičtí pracovníci. 
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• Probíhají přípravy projektů ERDF (současná alokace prostředků na investiční výdaje je 
cca 69 mil Kč) a ESF (výrazně nižší částka; záměr připravit bakalářský studijní program 
v angličtině). 

• Na kolegiu rektora zaznělo, že bude pravděpodobně omezeno financování z open 
access fondů – zejména nebude podporováno publikování v MDPI; k této skutečnosti 
je třeba zaujmout stanovisko i na fakultě; např. můžeme zrušit stipendijní bonifikaci 
studentům DSP za publikace v MDPI; toto téma bude na úrovni fakulty dále řešeno. 
V rámci diskuze k tomuto bodu zaznělo, že ne všechny články publikované v MDPI 
jsou špatné, nicméně často je na to takto nahlíženo. Jelikož se chceme řadit mezi 
špičkové univerzity, musíme se snažit primárně publikovat v jiných vydavatelstvích; 
do MDPI zasílat pouze v opodstatněných případech.  

 
AD 3) Různé 
Doc. Diviš 

• Informace z AS VUT: Jedná se o zavedení předmětu pedagogické minimum pro 
studenty DSP, který by byl stejný pro všechny studenty DSP na VUT. Prof. Vala 
doplnil, že se uvažuje v rámci připravovaných projektů o doktorské škole.  

 
Nikdo neměl žádné další příspěvky do diskuze.  
 
Závěrem předseda AS FCH VUT poděkoval všem za účast a připomněl termín příštího 
zasedání: 12. 12. ve 14.00 hodin.  
Zasedání bylo ukončeno. 
 
Brno, 15. 11. 2023 
Zapsala: Mgr. Ilona Pipková  
 
 
..................................... ..…………………………………………. 
   Ing. Jan Zahrádka       prof. Ing. Stanislav Obruča, Ph.D. 
 Předseda SK AS FCH            Předseda KAP AS FCH 
   
 

………………..……………………. 
doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 

Předseda AS FCH 
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